
ZÁPIS  Č. 11/2019 

z mimořádného veřejného zasedání zastupitelstva obce Skalice 
konaného dne 13. 11. 2019 od 18:00 hodin 

v zasedací místnosti OÚ ve Skalici 
 
 
Přítomní zastupitelé: 6 (viz prezenční listina) 
Nepřítomen/omluven: 1 (M. Karpíšek) 
 
Přítomní občané: (viz prezenční listina) 
 

Program jednání: 

1) Zahájení. 

2) Jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu. 

3) Kontrola zápisu č. 10/2019 vč. souhrnu usnesení. 

4) Rozpočtová opatření. 

5) Uzavření dodatku ke smlouvě o dílo „Oprava chodníků v místní části Skalice 2019“. 

6) Informace o konkursu na místo ředitele/ředitelky Mateřské školy, Číbuz. 

7) Poskytnutí dotace Knihovně města Hradce Králové na nákup knih do výměnných fondů. 

8) Diskuse. 

9) Závěr. 

 

Průběh jednání:  

1) Zahájení 

Mgr. Pavel Kavalír, starosta obce, zahájil veřejné zasedání zastupitelstva v 18:00.  
Je přítomno 6 zastupitelů. Pan zastupitel Karpíšek se pro nemoc omluvil. Zastupitelstvo 
je usnášeníschopné. Dále starosta seznámil přítomné s programem zasedání a požádal 
o jeho schválení, případně doplnění.  

Usnesení č. 11/1/2019 
Zastupitelé schvalují program zasedání. 

Hlasovalo:  
pro – 6 
proti – 0  
zdržel se – 0  
 

2) Jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu 

Starosta jmenuje zapisovatelkou paní Mgr. Lenku Lankašovou a ověřovateli zápisu  
pana Ing. Miroslava Stehna a Ing. Kateřinu Faltovou. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 

  



3) Kontrola zápisu č. 10/2019 vč. souhrnu usnesení  

Starosta Mgr. Kavalír seznámil přítomné se zápisem č. 10/2019. Nebyly doručeny 
žádné písemné připomínky a připomínky neuplatnil ani nikdo z přítomných.  

Usnesení č. 11/2/2019 

Zastupitelé schvalují Zápis č. 10/2019, vč. Souhrnu usnesení, bez připomínek. 

Hlasovalo:  
pro – 6 
proti – 0 
zdržel se – 0 

 

4) Rozpočtová opatření 

Účetní a správce rozpočtu, paní Martina Pultrová seznámila zastupitele s rozpočtovým 
opatřením č. 15/2019, které přijal starosta Mgr. Pavel Kavalír na základě pověření 
zastupitelstva dne 31. 10. 2019. A dále informovala o návrhu na rozpočtové opatření 
č. 16/2019. 

a) V rámci RO č. 15/2019 dochází k úpravě schváleného rozpočtu ve výdajích 
(navýšení výdajů celkem o 9 500,- Kč – 8 500,- Kč činí dary na kroužky dětí, 1 000,- 
Kč pak péče o veřejnou zeleň) a také v příjmech (navýšení příjmů celkem o 40 000,- 
Kč – podíl daně z příjmu FO 10 000,- Kč, příjmy z pronájmu bytů 10 000,- Kč a příjmy 
z pronájmu nebytových prostor 20 000,- Kč). 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 

b) V rámci RO č. 16/2019 dochází k úpravě schváleného rozpočtu v příjmech (navýšení 
příjmů o částku 419 988,70 Kč – bonusy ze stavebního spoření), ve výdajích 
(navýšení o 435 000 Kč na vícepráce při opravě chodníků) a ve financování (převod 
zůstatku ze zrušených stavebních spoření zpět na zlatý účet ve výši 90 996 Kč). 

Usnesení č. 11/3/2019 

Zastupitelé schvalují rozpočtové opatření č. 16/2019. 

Hlasovalo:  
pro – 6 
proti – 0 
zdržel se – 0 

 

5) Uzavření dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo k zakázce „Oprava chodníků v místní části 
Skalice 2019“ v souvislosti s provedenými vícepracemi 

Starosta Mgr. Pavel Kavalír informoval zastupitele o průběhu oprav chodníků ve Skalici 
a upozornil na provedené vícepráce v souvislosti se špatným technickým stavem 
vozovky, kdy při zařezávání asfaltu došlo k nepředpokládanému rozpadu živice 
ve značném rozsahu. Bylo nutné, kromě vybourání podstatně většího objemu tělesa 
vozovky, také provést balení dvou vrstev asfaltového betonu (podkladní vrstva ACP 16 
+ obrusná vrstva ACO 11) navíc, o ploše 181 m2 (původně mělo být při standardní šířce 
zaříznutí živice 207 m2). V některých místech se musela původně plánovaná podkladní 
vrstva ze štěrkodrtě, z důvodu nedostatečných konstrukčních vrstev vozovky, nahradit 
směsí stmeleného cementu, se kterým původní projekt nepočítal (rozsah 50 m2). Navíc 



je také odvoz odpadu a samozřejmě práce. Starosta na základě pověření zastupitelstva 
z 10. 10. 2019 (usnesení č. 10/8/2019) uzavřel s dodavatelem Dodatek č. 1, kterým se 
z důvodu dokončení víceprací prodloužil termín ukončení realizace z 31. 10. 2019 na 
15. 11. 2019. Protože však náklady na zhotovení víceprací činí celkem 432 382,70 Kč 
vč. DPH (tj. cca +29 % původního rozpočtu) a bylo tedy třeba zároveň přijmout příslušné 
rozpočtové opatření (viz bod 4), předkládá starosta návrh na uzavření Dodatku č. 2,  
ve kterém jsou vícepráce již konkrétně naceněny na základě jejich skutečného 
provedení a vyúčtování. 

V rámci diskuse vznesla paní zastupitelka Mgr. Lenka Lankašová dotaz směrem 
k přítomným občanům, zda pokládají provedené práce za řádně dokončené. Pan 
XXXXX upozornil, že v některých místech ještě zřejmě nedošlo k zhutnění dlažby  
a proto jsou ještě v přechodech mezi vjezdy k RD a chodníkem nebezpečné nerovnosti. 
Starosta Kavalír upozornil, že do konce týdne ještě dojde k nápravě, a že v pátek  
15. 11. bude provedena za přítomnosti zástupce firmy pana Muchy, dále starosty  
a také předsedy Výboru pro investice a rozvoj obce pana Ing. Stehna kontrolní 
prohlídka s předpokládaným předáním díla, případně s označením vad a nedodělků. 

Usnesení č. 11/4/2019 

Zastupitelé schvalují uzavření dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo ze dne 28. 6. 2019 
uzavřené mezi obcí Skalice a firmou ROCKY STAVBY s.r.o., v souvislosti s provedenými 
vícepracemi a pověřují starostu Mgr. Pavla Kavalíra k jeho podpisu.  

Hlasovalo:  

pro – 6 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                  Termín splnění: 15. 11. 2019 

 
6) Informace o konkursu na místo ředitele/ředitelky Mateřské školy, Číbuz. 

Starosta Kavalír informoval zastupitele, že 30. 10. 2019 obdržel od paní ředitelky Lenky 
Kerhartové výpověď z pracovního poměru. Paní ředitelka sdělila, že se tak rozhodla  
po zralé úvaze. Na základě toho byl 6. 11. 2019 vyhlášen konkurs s termínem 
k předložení přihlášek do 29. 11. 2019. Do 20. prosince by měl proběhnout výběr 
kandidáta či kandidátky tak, aby před odchodem paní ředitelky Kerhartové bylo jasno 
o jejím nástupci.  

V rámci diskuse se k problematice vyjádřili i přítomní občané. Ing. XXXXXX chtěla 
vysvětlit od starosty postup řešení písemného podnětu rodičů z dubna letošního roku, 
dále proč se starosta nesešel samostatně s rodiči, jak bude postupovat, pokud se 
nevybere ředitel a jaká je představa o vizi rozvoje MŠ s příchodem nového ředitele.  
Na to reagovala paní XXXXXX s tím, že je třeba nyní počkat na konkursní řízení, kde 
kandidát na místo ředitele předkládá svoji vizi a podle toho vybírat. Pan XXXXXX se 
dotázal, kde bude obec shánět novou učitelku, pokud by některá  
ze stávajících byla pověřena vedením MŠ a vyjádřil podiv nad tím, že problémy MŠ se 
objevily až s příchodem nového starosty. Dále navrhl, aby obec obnovila s paní 
ředitelkou komunikaci a aby se jí starosta snažil odchod rozmluvit. Jinak může být další 
fungování školky ohroženo. Paní XXXXXX vyslovila politování, že se otevřel nějaký 
problém a jeho řešení nebylo dotaženo, že daný problém nebyl projednán pouze na 



půdě školky, ale vtáhla se do toho veřejnost. Připomněla dále, že v minulosti bylo vše 
v pořádku, včetně kontrol školní inspekce. Paní ředitelka se starala o rozvoj školky, 
např. ji vybavila novým nábytkem, stejně tak se vždy snažila s rodiči komunikovat, 
nestalo se, že by někoho odbyla, když se na ní obrátil. Není tedy divu,  
že paní ředitelka nechtěla již pokračovat v řešení tohoto problému, protože je to 
nespravedlivé. Bylo by dobré, aby stejně tak, jak se události rozpoutaly, aby se zase 
uklidnily. 

Paní zastupitelka Lankašová se tázala, proč paní ředitelka dala výpověď právě nyní, kdy 
se situace ve školce se začátkem školního roku zklidnila a výsledky dotazníkového 
šetření neprokázaly žádné závažné nedostatky. Rovněž se dotazovala, proč paní 
ředitelka nikdy sama na zastupitelstvo nepřišla a nechá za sebe mluvit jiné.  

Paní místostarostka Faltová sdělila svoji konkrétní zkušenost z minulosti, kdy chtěla, 
aby bylo možné hradit platby za školku bezhotovostně a nakonec přišlo řešení až 
v okamžiku, kdy její dítě ze školky odcházelo do školy.   

Starosta Kavalír následně popsal postup řešení situace, kdy v dubnu obdržel  
od zástupců rodičů dopis se žádostí o nápravu či pomoc se současným stavem MŠ 
Číbuz. Dopis byl adresován přímo starostovi a byl podepsán celkem 20 rodiči (za celkem 
14 dětí). Starosta s dopisem seznámil ředitelku MŠ s tím, že si je vědom, že se nejedná 
o názor všech rodičů a není možné z něho samotného vyvozovat objektivní závěry. Bylo 
dohodnuto, že se paní ředitelka s podněty rodičů podrobně seznámí, projedná je 
s ostatními pracovníky MŠ a poté se starostou a dále bude navržen vhodný způsob 
projednání podnětu s rodiči. S dopisem byly též seznámeni zastupitelé na veřejném 
zasedání dne 16. 4. 2019. Vzhledem k tomu, že dopis skupiny rodičů byl některými 
vnímán jako anonymní (starosta nebyl autory dopisu pověřen jejich jména 
zveřejňovat), byla akcentována především jeho osobní rovina (tj. jako osobní útok  
na vedení školky) a zároveň byla zpochybňována jeho vypovídací schopnost, bylo 
navrženo vypracování dotazníku, kterého by se měli možnost účastnit všichni rodiče. 
Možnost se vyjádřit v dotazníku využilo bohužel pouze 18 respondentů. Proto se 
starosta rozhodl vytvořit si pracovní skupinu, ve které by byli dva zástupci za rodiče 
z obou tříd MŠ, paní ředitelka a starosta a za tímto účelem oslovil paní ředitelku, zda 
by mohla na rodičovských schůzkách požádat rodiče o nominaci těchto zástupců. Tato 
neformální skupina by se dle potřeby nepravidelně scházela a diskutovala aktuální 
problémy, rodiče by tak měli na výběr, zda komunikovat napřímo s vedením školky či 
s vedením obce anebo zda chtějí využít možnosti jakýchsi třídních důvěrníků. Cílem 
bylo především nastavit dobrou komunikaci mezi školkou, zřizovatelem a rodiči, a také 
vytvořit určitou platformu pro řešení podobných připomínek a společně pak iniciovat 
žádoucí a realistický rozvoj MŠ. Výpověď paní ředitelky je však třeba respektovat. 
Starosta dále zdůraznil, že se nejednalo o promyšlený útok na osobu paní ředitelky 
s cílem ji dostat z funkce a obsadit pozici svým kandidátem (jak se údajně povídá)  
a důrazně se ohradil vůči některým fámám, které se šíří po obci a okolí, totiž že o novém 
řediteli či ředitelce je již dopředu rozhodnuto a konkurs je jen divadlo pro lidi. Požádal 
přítomné, aby pomohli tyto fámy vyvracet, aby vyhlášený konkurs mohl proběhnout 
korektně, přihlásilo se do něj dostatek vhodných kandidátů a byl vybrán dobrý ředitel 
či ředitelka. Poté starosta uzavřel diskusi.    

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
 



V 19:00 opustila zasedání zastupitelka Zuzana Kejřová. Zůstává 5 zastupitelů, 
zastupitelstvo je i nadále usnášeníschopné. 
 

7) Poskytnutí dotace Knihovně města Hradce Králové na nákup knih do výměnných 
fondů 

Starosta Mgr. Pavel Kavalír informoval zastupitele o podané žádosti Knihovny města 
Hradec Králové o dotaci ve výši 8 500,- Kč na nákup knih do výměnných fondů v rámci 
regionálních knihovnických služeb. Příjemce dotace tuto částku použije na nákup knih 
do 31. 12. 2020 s finančním vyúčtováním do 31. 12. 2020. Obecní knihovna využívá 
služeb Knihovny města Hradec Králové v rámci regionálních knihovnických služeb. 

Usnesení č. 11/5/2019 

Zastupitelstvo po projednání schvaluje poskytnutí neinvestiční dotace Knihovně města 
Hradec Králové na základě žádosti dle č. j. 340/2019/S na nákup knih do výměnných 
fondů, ve výši 8 500,- Kč a zároveň schvaluje uzavření veřejnoprávní smlouvy 
s příjemcem dotace a pověřuje starostu k podpisu této smlouvy.  

Hlasovalo:  

pro – 5 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                  Termín splnění: 31. 1. 2020 

 

8) Diskuse 

a) Gratulace jubilantům 

Ing. Kateřina Faltová, místostarostka a předsedkyně výboru pro kulturu, školství,  
a sociální věci informovala o plánované změně způsobu gratulací jubilantům – 
současný stav je z časového hlediska neúnosný a také některé jubilanty může 
osobní návštěva v domácnosti obtěžovat. Proto se nabízí 1 – 2x ročně uspořádat  
na náklady obce společné setkání jubilantů s pohoštěním a zábavou a předáním 
drobného dárečku. Paní místostarostka zároveň požádala o náměty a připomínky, 
dříve, než bude předložen návrh usnesení na dalším zasedání. 

Paní XXXXXX prezentovala své zkušenosti z Broumova, kde tento způsob velmi 
dobře funguje. Pan Ing. XXXXXX se dotázal, kde by se tato setkání konala. Paní 
místostarostka sdělila, že prostory ještě budeme hledat. Paní zastupitelka 
Lankašová se dotázala na kapacitu hasičské zbrojnice ve Skalici. Podle pana XXXXXX 
se jedná cca o 35 míst. Pan XXXXXX se dotázal, jak budou probíhat gratulace u 
imobilních osob. Paní místostarostka odpověděla, že samozřejmě možnost osobní 
návštěvy zůstane zachována. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 

 
b) Různé 

Pan XXXXXX se dotázal, kolik je přihlášeno důchodců na výlet, který se koná 
v sobotu 16. 11. do pivovaru ve Velkých Popovicích a po informaci, že z celkového 



počtu 38 účastníků jde o minimum sdělil, že vždy bylo zvykem pořádat výlety pro 
důchodce ve všední den a uhradit vše, zatímco nyní se vybírá příspěvek 350 Kč na 
osobu. Následně se dotázal, co tedy obec dělá pro důchodce? Paní místostarostka 
Faltová k tomu sdělila, že z celkové ceny za prohlídku a dopravu, která činí 1140 Kč 
si účastníci hradí pouze zmíněných 350 Kč a že určitá spoluúčast je dnes u 
podobných akcích celkem obvyklá.   

Starosta Kavalír připomněl, že pro seniory bude jistě velmi zajímavá akce, kterou 
pořádá obec ve spolupráci se SDH Skalička ve čtvrtek 12. prosince v hasičské 
zbrojnici ve Skaličce. Jde o literárně – hudební program s hercem Divadla Járy 
Cimrmana Miloněm Čepelkou a hudebníkem a spisovatelem Josefem Pepsonem 
Snětivým. Pro děti, studenty a seniory bude vstup zdarma. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 

 
9) Závěr  

Starosta Mgr. Pavel Kavalír ukončil zasedání zastupitelstva v 19:50 hodin. 

 

Zapsala: Mgr. Lenka Lankašová v.r.   Ověřovatelé zápisu: 

 Ing. Miroslava Stehna v.r. 
 Ing. Kateřina Faltová v.r. 

 

 

Starosta: Mgr. Pavel Kavalír v.r. 

Skalice 22. 10. 2019 


